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 § 1 

Val av justerare  
 

Rådet utser Britt-Marie Karlsson att tillsammans med ordföranden Stefan 

Mattsson justera dagens protokoll.  

 

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
 

Rådet fastställer dagordningen med tillägg under punkten övriga frågor. 

 

 

 § 3 

Föregående protokoll 
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Rådet godkänner protokoll nr 4/2012 och lägger det till handlingarna. 

 § 4 

Inkomna skrivelser och protokoll 
Följande inkomna skrivelser och protokoll anmäls och läggs till 

handlingarna: 

 

 Protokoll 5/2012 från kommunstyrelsens råd 

 Protokoll 5/2012 från trafik- och renhållningsnämndens och 

Stockholms stads parkerings AB:s råd 

 Protokoll 6/2012 från trafik- och renhållningsnämndens och 

Stockholms stads parkerings AB:s råd 

 Minnesanteckningar från presidiemöte mellan Trafik- och 

renhållningsnämndens och Stockholms stads parkerings 

gemensamma råd för funktionshinderfrågor 

 

 § 5 

Inkomna remisser till rådets ansvarsnämnder 
Förteckning över inkomna remisser till rådets ansvarsnämnder anmäls och 

läggs till handlingarna: 

 

 Förslag till nytt idrottspolitiskt program för Stockholms stad 

 Remiss av Miljömålsberedningens delbetänkande Minska riskerna 

med farliga ämnen (SOU 2012:38) 

 Remiss av promemoria om flyttning av båtar och skrotbåtar 

 Remiss av Naturvårdsverkets promemoria med förslag till 

genomförande av ett kommissionsbeslut i fråga om ömsesidigt 

utbyte av information och rapportering av luftkvaliteten 

 

 

 § 6 

Ärenden tagna på delegation 
 

Inga ärenden att anmäla 

 

 

 §7 

Föredragning av miljöförvaltningens inomhusexpert  

Föredragande Per-Eric Hjelmer 
 

Per-Eric Hjelmer inleder med att berätta om de frågor avdelningen för 

hälsoskydd arbetar med. Syftet med avdelningens arbete är att genom 

tillsyn värna om människors hälsa med visionen att alla i stockholms-
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regionen ska leva i en frisk och hälsosam miljö. Per-Eric berättar att en 

viktig del av avdelningens arbete ligger i att hantera klagomål från 

stockholmare som upplever olägenheter i sin närmiljö som de menar är ett 

hot mot deras hälsa. Klagomålen kan lämnas såväl via telefon och e-post 

som via den e-tjänst som staden nyligen utvecklat. Per-Eric konstaterar att 

antalet inkomna klagomål har ökat.  

 

Som inomhusexpert arbetar Per-Eric Hjelmer på enheten ”Offentlig 

miljö”. Av alla inkomna klagomål till avdelningen rör ungefär 650-700 

ärenden per år inomhusmiljö och bostäder. Större delen av dessa klagomål 

rör i sin tur någon av frågorna buller, fukt eller mögel, dålig ventilation 

eller lufttemperatur.  

 

Vad gäller fukt och mögel konstaterar Per-Eric Hjelmer att det finns ett 

samband mellan vad man i dagligt tal kallar för fuktiga byggnader och 

rapporterade problem med inomhusmiljön, men trots att man vet att det 

finns ett samband är det svårt att genom tekniska mätningar visa exakt hur 

det sambandet ser ut. Förvaltningen utgår därför alltid från den drabbade 

personen och ställer krav på fastighetsägaren/verksamhetsutövaren om 

tekniska utredningar där mätningar ibland kan vara nödvändiga. 

 

En annan viktig fråga förvaltningen får in klagomål kring är bristande 

ventilation. Med ventilation av byggnad avses utbyte av förorenad luft 

mot ”frisk” luft utifrån. Tecken på otillräcklig ventilation kan till exempel 

vara allmän kondens på fönstrens insida vintertid eller en upplevelse av 

instängd, ”tung” luft. 

 

Per-Eric Hjelmer avslutar med att konstatera att inomhusmiljö och hälsa 

är ett svårt område att fatta beslut inom eftersom det till stor del saknas 

absolut kunskap och människors egna upplevelser spelar stor roll. 

Förvaltningens grundsyn är ändå att den som klagar aldrig hittar på och 

man tar alltid de klagande på största allvar. 

 

Rådet tackar Per-Eric Hjelmer för dragningen. 

 

 

 §8 

Renovering av Åkeshovs simhall 

Föredragande Jan Lind 
 

Föredraganden fått förhinder. Rådets sekreterare uppdras att bjuda in Jan 

Lind till rådets nästa möte. 
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 §9 

Förslag till generella riktlinjer för arbetet i rådet 

Föredragande Åse Geschwind 
 

Nämndsekretariatet har tagit fram ett förslag till generella riktlinjer för 

arbetet i rådet. Syftet är att fastställa grundriktlinjer för årets arbete och 

för samarbetet mellan råd och kontor. Sekretariatets förhoppning är att 

riktlinjerna ska underlätta samarbetet mellan råd och kontor och underlätta 

för alla parter att hålla fokus på de viktigaste delarna av nämndens 

verksamhet, såsom nämndens budget, verksamhetsplan och 

verksamhetsberättelse.  

 

Åse Geschwind berättar att efter råden tyckt till om förslaget avser 

sekretariatet att ta förslaget vidare till respektive kontor eller förvaltnings 

ledningsgrupp som förhoppningsvis kan godkänna förslaget. 

 

Rådet tycker förslaget ser bra ut och har inga ytterligare synpunkter. 

 

 

 §10 

Bevakningslistan 

 
Rådet har inför dagens möte fått ett meddelande från Norrmalms 

stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor angående en ramp i 

kulturavdelningen i Kulturhusets bibliotek. Norrmalms stadsdelsnämnds 

råd menar att rampen är svår att använda. Miljö- och hälsoskydds-

nämndens och fastighetsnämndens råd för funktionshinderfrågor önskar 

mer information från fastighetskontoret angående rampen samt om de 

handikapptoaletter som finns på kulturhusets plan 3 som rådet menar är 

svåra för rullstolsburna att komma in i. Rådet beslutar att lägga till detta 

som en ny punkt på sin bevakningslista. 

 

Eva Söderbärj föreslår att ett gemensamt möte hålls mellan miljö- och 

hälsoskyddsnämndens och fastighetsnämndens råd för funktions-

hinderfrågor och Idrottsnämndens råd för funktionshinderfrågor. Rådet 

lägger till även detta på sin bevakningslista. 

 

En uppdaterad bevakningslista bifogas detta protokoll. 
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 §11 

Övriga frågor 
 

Eva Söderbärj visar bilder från en toalett på Luma bibliotek. Toaletten 

innehåller både en normalstor toastol och tvättställ, samt även en mindre 

toastol och tvättställ – avsett för barn. Rådet har tidigare framfört att man 

anser att nybyggda toaletter på sim- och idrottsanläggningar bör innehålla 

minst en barnanpassad toalett. Rådet vill därför framhålla Luma 

biblioteket som ett gott exempel som det går att hämta inspiration från. 

 

Rådet tycker det vore intressant att besöka Hötorgshallen för att se 

resultatet av ombyggnationen.  

 

Birgitta Andersson från fastighetskontoret återknyter till diskussionen som 

fördes vid rådets möte den 7 maj om hur rådet vill arbeta med 

fastighetsnämndens ansvarsområde. Birgitta undrar om rådet vill tillföra 

något ytterligare till diskussionen. Rådet betonar återigen vikten av att 

rådet kommer in tidigt i processen och att det förs en dialog mellan råd 

och kontor. Birgitta undrar om rådet är intresserade av att följa olika 

specifika projekt, exempelvis ombyggnation av olika sim- och 

idrottshallar. Rådet svarar att man är mycket intresserade av detta. 

 

Rådets sekreterare påminner om att mötet med miljö- och 

hälsoskyddsnämndens presidium kommer hållas den 11 september. Rådet 

återkommer till sekreteraren med frågor som rådet vill ta upp vid detta 

möte. 

 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Ingrid Mårtenson 

 


